
 
 
 

Zápis z jednání Školské rady Základní školy Poniklá  
 
 
 
Jednání se konalo dne 19. 10. 2023 v budově ZŠ Poniklá od 16:00 do 18:30 hodin.  
 
Přítomní členové ŠR: Marcel Martin, Lenka Holubcová, Barbora Kulhavá, Radka Paulů, Jan Kubín 
Přítomni: Zdeněk Vinklář, ředitel školy; Tomáš Hájek, starosta obce 
 
1. Školská rada projednala nový Školní vzdělávací program a vzala na vědomí změny – jedná se 

zejména o navýšení hodin informatiky a upřesnění vzdělávacího obsahu tohoto předmětu. Nad 
rámec ŠVP doporučila ŠR věnovat se tématům, jako je internetová bezpečnost nebo AI a její 
využívání, a to i s dětmi na prvním stupni.    
 

2. Školská rada schválila Výroční zprávu za školní rok 2022/2023.   
 
3. Úkoly vzešlé z minulých jednání ŠR – vývoj a stav  

3.1. Půdní prostory a jejich možná rekonstrukce: Zůstává v rovině plánování, čeká se na vhodný 
dotační titul. V současné době jsou všechny stávající třídy využity, pokud by vznikla potřeba 
mít další prostor (např. v situaci, kdy by každá třída na 1. stupni byla samostatně), muselo by 
se vyřešit.  
Úkol: Sepsat návrhy, jak přesně půdu využít – zástupci pedagogů a ředitel školy  

3.2. Venkovní učebna: Probíhají úpravy návsi, která by poté měla být klidnějším místem. Přesto 
není vzhledem k hluku ze silnice úplně vhodná pro venkovní výuku. Není zájem stavět 
zastřešenou budovu, spíše vytvořit multifunkční venkovní prostor. Trvá snaha o zapojení 
studentů architektury a získání návrhů, jak by tento prostor mohl vypadat.  
 Úkol: Obnovit kontakt s TUL a pokusit se získat podporu vedení Libereckého kraje – Tomáš 
Hájek, Barbora Kulhavá 

3.3. Opravy školních prostor: O prázdninách proběhla rekonstrukce sborovny dle návrhu 
architektky, byl pořízen nový nábytek. Podmínky ve sborovně se zlepšily, pedagogům úpravy 
vyhovují.  
Ve školním roce 2023/2024 je v plánu obnova dalšího kabinetu.  
Chystá se také rekonstrukce bývalé učebny dílen, z níž se stala kmenová učebna 7. třídy. Měl 
by být minimálně pořízen nový nábytek a vyřešeno umístění dotykové obrazovky s tabulí. 
Z diskuse vyplynula možnost žádat o dotaci MAS na vytvoření odborných učeben.  
Úkol: Na konkrétním postupu se dohodne vedení školy se zřizovatelem.  

3.4. Archiv fotek/digitalizace historických fotek v rámci výukového projektu (informatika): Archiv 
se nadále rozrůstá. Výběr nejlepšího bude zveřejněn ve zpravodaji Pod horami.   
Úkol: Připravit příspěvek do nejbližšího vydání zpravodaje – Tomáš Hájek 



3.5. Den otevřených dveří/návštěvy děti z partnerských škol: Proběhlo v dubnu 2023, bude se 
opakovat i v letošním školním roce. Termín určí škola.  

3.6. Internetové připojení ve škole: Stále nefunguje tak, jak by mohlo, vázne komunikace 
s poskytovatelem, firmou O2.  
Úkol: Zvýšit tlak na poskytovatele – ředitel školy 

3.7. Oslavy výročí školy – 303 let od zahájení vzdělávání v Poniklé: Byl stanoven termín akce, a to 
na 18.5.2024. Měl by proběhnout sraz absolventů školy a setkání bývalých učitelů. Škola 
zajistí program – vystoupení žáků (může být na více místech a probíhat paralelně), zpřístupní 
prostory školy k prohlédnutí, možnost zapojení školní jídelny. Možnost vydání drobné 
publikace o historii školy, vycházející ze školních kronik a archivních pramenů.  

  Úkoly: 
- Rozeslání předběžných pozvánek na akci e-mailem – ředitel školy   
- Propagace ve zpravodaji Pod horami – Tomáš Hájek 
- Příprava programu – škola 
- Příprava publikace / návštěva semilského archivu – Marcel Martin, Tomáš Hájek, 

Barbora Kulhavá 
ŠR bude škole během příprav této akce nápomocná. V případě potřeby proběhne 
mimořádná schůzka, průběžně se budeme navzájem informovat e-mailem.  
 

4. Diskuse 
4.1. V listopadu se bude otevírat nové muzeum KRNAP ve Vrchlabí – doporučena návštěva co 

nejdřív 
4.2. Proběhla debata o fungování obecní knihovny v souvislosti se školní knihovnou. Vznikl 

návrh, aby se škola/školní knihovník podílel na výběru literatury pro děti, která se nakoupí 
do fondu obecní knihovny.  

4.3. V prostorách 4.+5. třídy vznikne příruční knihovna pro děti.  
4.4. Dne 9.12.2023 se bude konat Rozsvěcení vánočního stromu, proběhne opět ve spolupráci 

škola + Kabinet kerkonošské slovesnosti. Škola má v kompetenci besídku, jarmark a betlém, 
KKS promyslí dramaturgii betléma a zajistí organizačně venkovní část akce.  
Úkol: Plakát do zpravodaje Pod horami – Barbora Kulhavá 

 

Termín dalšího jednání bude stanoven emailovou formou, a to v lednu 2024.   
 
 
Zapsala: B. Kulhavá, 20.10.2023 


